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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING ONDERWIJS EN WELZIJN 

GEMEENTEBEGROTING 2018 

 

Datum: 1 november 2017 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd:  10.00 - 12.15 uur 

 

Aanwezig: dhr. M.D. Blom (voorzitter), dhr. A.J. Wonink (D66), mw. W. Paulusma (D66), dhr. 

W.H. Koks (SP), dhr. D. Brandenbarg (SP), dhr. M. van der Laan (PvdA), dhr. D.J. van der Meide 

(PvdA), mw. P. Brouwer (GroenLinks), mw. F.T. Folkerts (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma 

(Stadspartij), dhr. J.R. Honkoop (VVD), dhr. J. de Haan (CDA), dhr. G.B.H. Brandsema 

(ChristenUnie), dhr. W.S. Wolke (Student en Stad), dhr. G. Kelder (PvdD), mw. M.E. Woldhuis 

(100% Groningen) 

De wethouders: dhr. T. Schroor, dhr. P.S. de Rook, dhr. M.T. Gijsbertsen 

Namens de griffie: mw. G. Mulder (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring 

Inspreker: dhr. G. Krouwels (voorzitter Wijkcentrum Selwerd en buurthuis De Berk) 

 

 

A. Opening en mededelingen  

De voorzitter 

 Opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

 Noemt de onderdelen van de begroting 2018 die in deze commissie worden besproken. 

 

A2. Vaststelling agenda  

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Inhoudelijk  

 

B1. Gemeentebegroting 2018 

Programma 3 Onderwijs 

Programma 4 Welzijn, gezondheid en zorg 

Programma 5 Sport en bewegen 

Programma 6 Cultuur (excl. evenementen) 

Inspreker dhr. Krouwels (voorzitter Wijkcentrum Selwerd en buurthuis De Berk) zegt dat de 

verstrekte subsidies voor wijkcentra en buurthuizen op het niveau van 2014 blijven steken. En dat 

terwijl de gemeente erkent dat deze instellingen uitermate geschikt zijn om doelstellingen op het 

gebied van gezondheid te helpen realiseren. Het blijkt namelijk dat de wijk Selwerd een van de wijken 

is waar mensen wonen met een gezondheidsachterstand. Spreker stelt voor vanaf 2018 gedurende vijf 

jaar een fulltime professional bij het wijkcentrum en het buurthuis aan te stellen om vrijwilligers te 

begeleiden en activiteiten aan te slingeren. Het is nodig dat er snel activiteiten worden opgezet. 

Dhr. Wonink (D66): 

 Vensterscholen: de fractie vindt dat een herijking nodig is. De vensterscholen moeten zich 

verder ontwikkelen. De ambitie om jeugdige talenten te helpen zich te ontplooien, kan binnen 

de vensterscholen gebeuren. Wat vindt het college? 

 Reserve onderwijshuisvesting: er is een andere dekking voor de kapitaallasten voor het pand 

waar Backbone 050 is gevestigd. 

Mw. Paulusma (D66): 

 Welzijn, gezondheid en zorg: er ligt een prachtig programma op het gebied van het sociaal 

domein. 

 Ondanks dit komen sommige groepen niet mee. De fractie steunt de preventieve aanpak op het 

gebied van gezonde stad en rookvrije jeugd. 

Dhr. Wonink (D66): 

 Sport en bewegen, het Fonds voor de sport: kunnen commerciële clubs erbij worden 

betrokken? 
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 Is een bewustwordingscampagne mogelijk op het gebied van hygiëne? 

Mw. Paulusma (D66): 

 Cultuur: de fractie is tevreden over dit programma. Cultuur is belangrijk voor de stad. 

Dhr. Koks (SP): 

 Gelijke kansen: kinderen in de stad hebben minder kansen in het onderwijs dan in de rest van 

Nederland. Er komen in 2019 rijksgelden en het college praat met de schoolbesturen. De SP 

wil in het voorjaar van 2019 over het resultaat spreken en wil een 100% deelname aan voor- 

en vroegschoolse educatie (VVE). 

 Deelname aan taalonderwijs: waarom schroeft het college het aantal deelnemers terug? 

 Welzijn en zorg, de tekorten op Wmo en jeugdzorg: er moet juist meer geïnvesteerd worden in 

infrastructuur in de wijken. Spreker verwijst naar de inspreker. 

 De kostenstijgingen in de zorg hebben onder andere te maken met de vele aanbieders. 

 Bezuiniging op stichting WIJ: kan het college garanderen dat dit niet ten koste gaat van het 

onderbrengen van de wijkteams in de vensterschool Hoogkerk of de Simon van Hasseltschool 

in de Oosterparkwijk? 

 Beloning huishoudelijke hulp: de verworven rechten moeten worden gerespecteerd. 

 In de begroting wordt nergens ingegaan op de VN-rechten van mensen met een handicap. 

Dhr. Brandenbarg (SP): 

 Sport en bewegen: het programma ziet er goed uit. Waarom wordt bezuinigd op het personeel 

bij Sport 050? 

 De fractie heeft zorgen over de stijging van het tarief voor recreatief schaatsen. 

 Cultuur: cultuur is meer dan alleen het benadrukken van economische waarde, zoals onder 

andere gebeurt via citymarketing en het creëren van een goed vestigingsklimaat. 

Mw. Riemersma (Stadspartij): 

 Onderwijs: hoe komt het dat Groningse kinderen meer verzuimen en vaker eerder de school 

verlaten dan landelijk gebeurt? Is de betekenis van ouderbetrokkenheid ooit onderzocht? 

 Is er een beleid gericht op leegstaande scholen? 

 Hoe staat het met de verhuizing van EDE van Beijum naar het Stadspark? 

 Welzijn: in Selwerd en in de Oosterparkwijk is onduidelijkheid over gebouwen. Hoe kan dan 

een community worden opgebouwd? 

 Beoordeling voorzieningen: slechts 51% beoordeelt de voorzieningen positief. Dit moet beter. 

 Gezondheid: hoe wil het college maatregelen op het gebied van gezondheid geaccepteerd 

krijgen? 

 Cultuur: hoe kunnen gewone Stadjers meer van het Groningen museum gebruik maken? 

 Wijkfilialen bibliotheken: hoe kunnen de openingstijden worden verlengd? 

Dhr. Van der Laan (PvdA): 

 Onderwijs, kansengelijkheid: wat wordt gedaan en hoe worden resultaten gemeten? Hoe gaat 

het college de visie kansengelijkheid vormgeven? Wie stelt de visie op? 

 Vroeg- en voorschoolse educatie: hoe worden kinderen die nog niet gaan, bereikt? 

 Nieuwe preventieve naschoolse voorzieningen: komen deze in de gehele stad? Komt het 

college met een visie? 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

 Zorg en welzijn, de transities en transformaties: wanneer worden de resultaten zichtbaar? 

Wanneer gaan de tekorten dalen en hoe kan erop worden gestuurd? 

 Diversiteitsbeleid: kunnen WIJ en de sportverenigingen erbij worden betrokken? 

 Sport en cultuur: de fractie is tevreden over deze onderdelen van de begroting. 

Dhr. Honkoop (VVD): 

 Welzijn en zorg: wat vindt het college van de vele goede maatschappelijke initiatieven? 

 Spreker sluit zich aan bij de vraag van de PvdA over het afnemen van de tekorten. 

 Kindermishandeling: de fractie is positief over de aanpak. 

 Analfabetisme: de aanpak ziet er goed uit. 

 Sport, Bslim: het is belangrijk dat kinderen vroeg kennismaken met sport. 

 Cultuur: het is goed dat de economische kant en het ondernemerschap aandacht krijgen. 
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Mw. Brouwer (GroenLinks): 

 Mantelzorgers moeten bij problemen tijdig ergens terecht kunnen. 

 Is het college op de hoogte van de activiteiten van Buurtgezinnen.nl? 

 De fractie vindt het diversiteitsbeleid erg belangrijk. 

 De lagere regenbooggelden: kan de gemeente dit opvangen? 

 Kindermishandeling: goede communicatie is nodig om de aanpak breder bekend te maken. 

Mw. Folkerts (GroenLinks): 

 De gezonde stad: de inrichting van de openbare ruimte moet uitnodigen om te wandelen en te 

fietsen. 

 Onderwijs, VVE en schoolverlaters: de cijfers blijven de fractie zorgen baren. 

Dhr. De Haan (CDA): 

 Onderwijs: het gaat goed met het onderwijs in de stad. 

 Zorg, maatregelen Wmo, beschermd wonen en jeugd: hoe kan in de toekomst binnen het 

budget worden gebleven? 

 Sport: onderhoud en hygiëne blijven punten van aandacht. 

 Cultuur: de stad heeft vele voorzieningen op dit gebied. Waarom is nieuwbouw voor Vrijdag 

nodig? 

Dhr. Brandsema (ChristenUnie): 

 Sluit zich aan bij de vragen over volwasseneneducatie. 

 Naast een openbare is op termijn een christelijke school nodig in Meerstad. 

 Hoe staat het met de laagdrempelige toegankelijkheid van WIJ? 

 Zorgkosten: wanneer gaan de kosten dalen? Waar hangt dit van af? 

 Sport en bewegen: het is goed dat Bslim wordt voortgezet. Wat gaat het college doen om de 

ambitie bij het Jeugdsportfonds te halen? 

 Cultuur: worden de wijkfilialen van het Groninger Forum in Hoogkerk en Beijum behouden? 

 Gaan de filialen van Biblionet in Haren en Ten Boer over naar het Groninger Forum? De 

fractie wil die filialen behouden. 

Dhr. Kelder (PvdD): 

 Is blij met de aanpak gericht op kansengelijkheid en met de digitale voorzieningen. 

 Welzijn, gezondheid en zorg: het is onduidelijk of de transities tot resultaat zullen leiden. Het 

inzetten op preventie is positief. De inzet op een positieve leefstijl en op gezonde voeding zijn 

goed. 

 Het is jammer dat er geen zicht is op een vervolg van de regenbooggelden. 

 Veilig opgroeien is erg belangrijk. De aanpak gericht op huiselijk geweld is onduidelijk. 

 Hoe komt het dat een aantal daklozen op straat slapen? Kan extra budget worden ingezet? 

Dhr. Wolke (Student en Stad): 

 Onderwijs: het is goed dat de kansengelijkheid wordt bevorderd. 

 De aanpak via vensterscholen moet worden voortgezet. 

 Schooluitval: de ambitie is goed. Is de doelstelling haalbaar gezien het lagere budget in de 

begroting? 

 Welzijn, gezondheid en zorg: actief burgerschap en het bevorderen van sociale samenhang 

moeten worden bevorderd. Jongeren kunnen hieraan bijdragen. De WIJ-teams hebben een 

belangrijke rol. 

 Sport en bewegen zijn belangrijk en de fractie is tevreden over het co-investeringsfonds. 

 Het topsportbeleid ziet er goed uit. Kan komende zomer bij de uitvoeringsagenda aandacht 

worden besteed aan de monitoring van de doorstroming van talent richting hogere status? 

 Cultuur: de fractie kan zich vinden in de aanpak die in de begroting staat. Het behoud van een 

breed aanbod van cultuur is belangrijk. 

Mw. Woldhuis (100% Groningen): 

 Onderwijs staat landelijk onder druk. Hoe kijkt de wethouder aan tegen de roep om lagere 

groepen? 

 De vier wijken met voorrang: er is nog veel werk te doen. 
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 Welzijn, gezondheid en zorg: de transities en de transformaties vergen veel tijd. Spreker vindt 

het lang duren, maar vindt dat de gemeente op de goede weg zit. Er moeten meer financiële 

middelen komen in verband met het stijgend aantal indicaties. 

 Sport en bewegen: deelt de wethouder de zorgen over het langzame proces om mensen meer 

aan het bewegen te krijgen? Het is de vraag of de doelen worden gehaald. 

 Verwijderen rubbergranulaat: er zullen extra kosten ontstaan. 

 Cultuur: het achterstallig onderhoud bij De Oosterpoort leidt tot geluidoverlast. Spreker vindt 

een verhuizing onontkoombaar. 

Wethouder De Rook: 

 Sport, bezuiniging Sport 050: er is een managementlaag uitgehaald. Het is geen extra 

bezuiniging. 

 Schaatskaartjes: het aantal bezoekers is toegenomen. 

 Betrekken commerciële partijen bij het Fonds voor de sport: de wethouder legt de suggestie 

neer bij de Sportkoepel. 

 De hygiëne bij sportclubs: er wordt al jaren in geïnvesteerd en nu komt er een extra bijdrage. 

 Sport en bewegen in de openbare ruimte is verweven in andere programma’s. De gemeente 

doet veel in het kader van de Bewegende Stad. 

 Topsporters zijn actief in de wijken. 

 Cultuur: de maatschappelijke betekenis van cultuur is erg belangrijk. De teksten zijn duidelijk. 

 Bibliotheken: de vragen van de heer Brandsema worden per mail beantwoord. 

 Gratis toegang Groninger Museum: ook jongeren jonger dan 18 hebben gratis toegang. 

 Infrastructuur voor sport en cultuur: elk domein heeft zijn eigen waarden en benadering. 

 De wijkfilialen blijven ook na 2019 onderdeel van het Groninger Forum. 

Wethouder Schroor: 

 Vensterscholen: een nieuwe impuls en daarmee een herijking zijn nodig. Het college wil de 

vensterscholen meer structureel ondersteunen. 

 Reserve onderwijshuisvesting, Backbone 050: alleen indien het pand wordt verkocht, kan de 

opbrengst worden gebruikt voor het vmbo. De kosten worden momenteel gedekt door de huur. 

Er is geen financieel probleem vanwege het feit dat Backbone in de reserve is opgenomen. 

 Zorg, de tekorten: de komende vier jaar is 24 miljoen euro extra aan investeringen nodig. Op 

korte termijn zal geen sprake zijn van ‘verzilveren’. De aanpak leidt tot een groot beroep op de 

voorzieningen. Met het gebiedsgericht netwerk vindt discussie plaats hoe dit in de wijken het 

beste kan worden aangepakt. De komende raadsperiode moet gekeken worden naar extra 

investeringen in zorg en preventie. 

 Zorg, de vele aanbieders: de wethouder wil de versnippering bestrijden. 

 De besparing vindt vaak plaats op een plek waar de gemeente geen voordeel heeft van de 

opbrengsten. De gemeente discussieert met anderen over nieuwe financiële arrangementen. 

 Voor- en vroegschoolse opvang: het streven is gericht op 100% deelname. VVE mag niet 

verplicht worden gesteld. De wethouder stuurt de raad een nota met het idee bepaalde 

voorzieningen voor kinderen jonger dan vier jaar verplicht te stellen. 

 VN-verdrag gehandicapten: de raad ontvangt in december een collegebrief. Er zijn geen 

gevolgen voor de begroting. 

 Onderwijshuisvesting en leegstand: deze discussie kan goed bij het meerjarenplan 

onderwijshuisvesting worden gevoerd. 

 Thuiszitters: de doelstellingen zijn de afgelopen jaren gehaald. De verzuimcijfers kloppen niet. 

De trend gaat de goede kant op. 

 Kansengelijkheid: de raad ontvangt een nota over onderwijskansenbeleid. Er vindt een 

discussie met het onderwijsveld plaats. 

 Volwasseneneducatie: het aantal mensen is verlaagd, omdat de gemeente een beter zicht heeft 

op het aantal te bedienen personen. 

 Scholen Meerstad: het ligt voor de hand om na de realisatie van een openbare school 

vervolgens een christelijke school op te richten. 
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 Huisvesting WIJ-teams Oosterparkwijk en Hoogkerk: de bezuiniging van 1,7 miljoen euro op 

WIJ wordt met de stichting besproken. De wethouder komt erop terug. Hoogkerk valt onder 

de algemene aanpak van WIJ en staat niet onder druk. 

 Beloning huishoudelijke hulpen: de gemeente doet een aanbesteding op basis van een te 

leveren dienst. Daarvoor vraagt de gemeente een bepaalde kwaliteit. De consequenties 

daarvan kan de wethouder niet overzien. 

 Aantal daklozen: het aantal daklozen neemt niet toe. 

Wethouder Gijsbertsen: 

 Zorg, de ‘verzilvering’: de gemeente doet het nodige om bij te sturen bij de jeugdhulp. 

Geprobeerd wordt met minder partijen en meer integraal te werken. Geprobeerd wordt de 

transformatie samen met aanbieders vorm te geven. Gezocht moet worden naar de juiste 

preventieve voorzieningen die tot verzilvering leiden. 

 Gezondheid: via Healthy Ageing en via de aanpak in Selwerd loopt de stad landelijk gezien 

voorop. Het nieuwe gezondheidsbeleid wordt aan het begin van de keten vormgegeven. Naast 

Selwerd wil het college in de gehele stad gebiedsgericht te werk gaan. 

 Diversiteitsbeleid: het college wil de aanpak verbreden, onder andere via sportverenigingen. 

 De regenbooggelden: de gemeente heeft aan het Rijk gevraagd de gelden intact te laten. 

 Veilig Thuis: de publiekscampagnes zijn gericht op het vergroten van het aantal meldingen. 

 Selwerd, de inbreng van de inspreker: de wethouder neemt zo snel mogelijk contact op. Hij 

heeft de indruk dat de meeste organisaties daar goed samenwerken. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.15 uur. 


